
 

 

 

Aan: College van B&W  
 Raadhuisplein 2 
 3771 ER Barneveld 
 

Betreft: Problematiek zwaardere jeugdzorg 

 

Barneveld, 8 november 2019 

Geacht College, 

De SGP-fractie wil het College van B&W op grond van artikel 42 van de Organisatieverordening van 

de gemeenteraad vragen stellen betreffende de problematiek in de zwaardere jeugdzorg. 

Op 8 november 2019 is een gezamenlijk rapport van de inspecties voor Gezondheidszorg en Jeugd en 
voor Justitie en Veiligheid naar de Tweede Kamer gestuurd. De inspecties slaan daarin alarm over het 
jeugdstelsel. Zo constateren ze dat kinderen die meerdere problemen hebben, zoals autisme en een 
eetstoornis, niet op de juiste plek en niet op tijd worden geholpen.  

Kinderen worden te laat of helemaal niet uit huis geplaatst, ook niet als de rechter dat bevolen heeft. 
Soms besluiten rechters niet eens een maatregel op te leggen "omdat er toch geen jeugdbeschermer 
beschikbaar is", schrijven de inspecties. 

Tegelijk met dit rapport is ook een brief vanuit het kabinet naar de Tweede kamer gestuurd. Om de 
problemen op te lossen willen de ministers De Jong en Dekker ge meenten verplichten om meer 
samen te werken. Gemeenten houden lichtere zorgtaken als opvoedondersteuning en 
schoolmaatschappelijk werk onder hun hoede. Pleegzorg, gezinsvervangende jeugdhulp. 
Specialistische anorexiazorg en een reeks andere taken moeten ze overdragen aan de 42 
jeugdzorgregio's. De samenwerking daarin is nu nog te vrijblijvend, vinden ze. Samenwerking kan  

onder meer leiden tot lagere kosten. (bron: NOS.nl, https://nos.nl/artikel/2309507-vernietigend-
inspectierapport-over-jeugdzorg-kabinet-grijpt-in.html). 

De SGP maakt zich grote zorgen over de jeugdzorg. Niet alleen de financiering baart zorgen maar ook 
de vraag of elk kind wel de juiste zorg krijgt, en of er geen kinderen tussen wal en schip dreigen te 
raken. Daarnaast is de grote bureaucratie die niet is verminderd door de decentralisatie van de 
jeugdzorg van de Rijksoverheid naar de gemeenten een voortdurend onderwerp van zorg. 

De SGP realiseert zich dat er nog veel onduidelijk is inzake de mogelijke overheveling van complexe 
zorgtaken van de gemeente naar jeugdzorgregio’s maar heeft op dit moment toch de volgende 
vragen: 

1. Herkent het College van B&W zich in de conclusie van het rapport dat complexe 
multiproblematiek in de jeugdzorg in de gemeente Barneveld niet op de juiste plek en op de 
juiste tijd worden verholpen? 
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2. Indien vraag 1 bevestigend wordt beantwoord, kan het College van B&W dan aangeven waar de 
knelpunten in de complexe jeugdzorg zich voordoen, en om welk aantal  jeugdigen het gaat? 

3. Zijn er in de gemeente Barneveld klachten van ouders en jeugdigen op het gebied van de zorg 
rond complexe multiproblematiek? 

4. Kan het College van B&W globaal aangeven om welke bedragen het gaat inzake de complexe 
zorg waar in de rapporten op gedoeld wordt? 

In de rapporten wordt gesproken over een meer verplichtende samenwerking in de regio’s. 

5. Kan het College van B&W aangeven in hoeverre de bedoelde zorg in het rapport op dit moment 
door de gemeente zelf of in de jeugdzorgregio wordt uitgevoerd? 

6. Kan het College van B&W aangeven op welke gebieden er meer in de jeugdzorgregio kan worden 
samengewerkt? 

Het kabinet gaat in gesprek met de gemeenten en de jeugdzorgorganisaties inzake de complexe 
jeugdzorg. 

7. Kan het College van B&W globaal aangeven wat de inzet van de gemeente Barneveld zal zijn als 
de gemeenten met het kabinet en de jeugdzorgorganisaties de problematiek gaan bespreken? 

8. Kan daarbij worden aangegeven hoe wordt voorkomen dat er meer bureaucratie ontstaat 
vanwege een extra (overheids)laag in de hulpverlening? 

Er zal waarschijnlijk een verschuiving in financiering van de jeugdzorg plaats gaan vinden. 

9. Kan het College van B&W inschatten welke effecten er optreden voor onze meerjarenbegroting?  
10. Als dit nu nog niet mogelijk is, is het College van B&W dan bereid om de gemeenteraad op de 

hoogte te houden van de ontwikkelingen, bijvoorbeeld via de maandrapportages of een 
halfjaarlijks memo? 

Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet. 

 

Met vriendelijke groet, namens de SGP-fractie 

 

 

 

T. den Boon     L. de Knegt 

 


